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Protokół nr II/10 
sesji Sejmiku Województwa Pomorskiego 

z dnia 06 grudnia 2010 roku 
 

  
Sesja nr II/10 Sejmiku Województwa Pomorskiego odbyła się dnia 06 grudnia 

2010 roku w godzinach od 11 do 15.45 w Sali Herbowej Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Pomorskiego.  
 
  

Punkt 1 
Otwarcie obrad Sejmiku. 

 
Obrady II sesji Sejmiku Województwa Pomorskiego Pan Jan Kleinszmidt – 

Przewodniczący Sejmiku. 
Stan radnych: 32 osoby. W sesji uczestniczyło 31 radnych wojewódzkich. 

      Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do protokołu.   
 

Punkt 2  
Przedstawienie porządku obrad. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zaproponował na sekretarzy sesji: 

• Panią Karolin ę Szczygieł, 
• Pana Adama Śliwickiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt – stwierdził, Ŝe obrady są prawomocne. 
Na liście obecności podpisało się 31 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił porządek obrad sesji. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu, wraz z wnioskiem o zwołanie 
nadzwyczajnej sesji Sejmiku. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zaproponował następujące zmiany do 

porządku obrad:  
• wprowadzenie do porządku obrad punktu 3 – ZłoŜenie ślubowania. 
 

Pan Radny Jacek Bendykowski w imieniu wnioskodawców wyraził zgodę na zmianę 
porządku obrad. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku nr 1 
zmiany do porządku obrad. Wynik głosowania: „za” – 28 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek nr 1 do porządku 
obrad uzyskał wymaganej większości głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Punkt 3  

ZłoŜenie ślubowania.  
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt odczytał rotę ślubowania. Następnie Pan 
Andrzej Bartnicki potwierdził złoŜenie ślubowania wypowiedzeniem słowa „Ślubuję”.  
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 Punkt 4  

Oświadczenia klubowe.  
 
Oświadczeń klubowych nie zgłoszono. 
 

Punkt 5  
Interpelacje i zapytania.  

 
Pan Radny Adam Śliwicki  złoŜył interpelację, która stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 

Punkt 6 
Wybór członków komisji skrutacyjnej.  

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził zgłaszanie kandydatur do 

komisji skrutacyjnej.  
 
Do składu komisji skrutacyjnej zostali zgłoszeni: 

1. Radny Leszek Bonna – przez Radnego Jacka Bendykowskiego, 
2. Radny Sylwester Pruś– przez Radnego Jacka Bendykowskiego, 
3. Radny Mariusz Falkowski – przez Radnego Piotra Gontarka, 
4. Radny Ryszard Jędrzejczak – przez Radnego Jerzego Barzowskiego. 
 

Kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach komisji skrutacyjnej. 
 

Radni nie zgłosili sprzeciwu do tej propozycji.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie składu komisji 

skrutacyjnej obejmującego następujących radnych:   
1. Radny Leszek Bonna, 
2. Radny Sylwester Pruś, 
3. Radny Mariusz Falkowski, 
4. Radny Ryszard Jędrzejczak. 
 

Wynik głosowania:  „za” – 31 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się 
od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe sejmik jednogłośnie przyjął 
zaproponowany skład komisji skrutacyjnej.  

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził przerwę w obradach, w celu 
ukonstytuowania się komisji skrutacyjnej.  
 

Punkt 7 
Informacja o ukonstytuowaniu się komisji skrutacyjnej. 

 
Obrady po przerwie wznowił p. Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku 

Województwa Pomorskiego.  
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Radny Leszek Bonna poinformował radnych o ukonstytuowaniu się komisji 
skrutacyjnej: 
1. przewodniczący – Radny Leszek Bonna, 
2. sekretarz – Radny Sylwester Pruś, 
3. członek komisji – Radny Mariusz Falkowski, 
4. członek komisji – Radny Ryszard Jędrzejczak. 
 

Punkt 8 
Wybór Marszałka Województwa Pomorskiego. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt poinformował radnych, Ŝe zgodnie  

z art. 32 ustawy o samorządzie województwa sejmik wybiera marszałka województwa. § 
13 ust. 3 Statutu Województwa Pomorskiego stanowi, Ŝe kandydatów mogą zgłaszać 
kluby radnych lub grupa radnych licząca, co najmniej 9 osób. Podkreślił, Ŝe kaŜdemu 
inicjatorowi przysługuje prawo zgłoszenia tylko jednej kandydatury.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził zgłaszanie kandydatów na 
funkcję Marszałka Województwa Pomorskiego.  
 

W imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej i Polskiego Stronnictwa 
Ludowego Pan Radny Jacek Bendykowski zgłosił kandydaturę Pana Mieczysława 
Struka na funkcję Marszałka Województwa Pomorskiego. Wniosek o wybór na 
Marszałka Województwa Pomorskiego stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
W imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość kandydaturę Pan Piotra Zwary na funkcję 
Marszałka Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe Pan Mieczysław Struk 
wyraził zgodę na kandydowanie.  
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe Pan Piotr Zwara wyraził 
zgodę na kandydowanie.  
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął listę kandydatów na Marszałka 
Województwa. W wyborach na Marszałka Województwa Pomorskiego weźmie udział 
jeden kandydat: Mieczysław Struk.  
 
Pan Radny Jacek Bendykowski –  
 
W imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej i Polskiego Stronnictwa Ludowego składam 
wniosek zgłaszający kandydaturę Mieczysława Struka na stanowisko Marszałka 
Województwa Pomorskiego. Mieczysław Struk ma 49 lat. Jest Ŝonaty, ma dwie dorosłe 
córki. Urodził się w Jastarni. Jest absolwentem puckiego liceum ogólnokształcącego. 
Ukończył Wydział Turystki i Rekreacji Akademii Wychowania Fizycznego we 
Wrocławiu. Ukończył takŜe 3 – letnie studia doktoranckie na Wydziale Zarządzania  
i Ekonomii Uniwersytetu Szczecińskiego oraz podyplomowe studia organizacji  
i zarządzania oraz integracji europejskiej na Uniwersytecie Gdańskim. Posiada 
uprawnienia kapitana jachtowego i motorowodnego. Jest samorządowcem od przeszło 20 
lat. Od 1990 roku przez 12 lat był burmistrzem miasta Jastarni, a od ponad 12 lat jest 
radnym Sejmiku Województwa Pomorskiego. Jest współorganizatorem inwestycji 
ekologicznych, m. in. kompleksowego rozwiązania gospodarki wodno – ściekowej 
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Półwyspu Helskiego i Zatoki Puckiej, projektu budowy ścieŜek rowerowych wokół 
Zatoki Puckiej, projektu budowy sieci przystani Ŝeglarskich i wędkarskich oraz 
udostępnienia fortyfikacji wojennych dla turystów. Był współinicjatorem i przez 3 lata 
Przewodniczącym Zarządu Komunalnego Związku Gmin. W latach 1999-2002 był 
przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, a w latach 2002-2005 przewodniczącym Komisji 
Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej. Od 2005 roku pełnił funkcję pierwszego 
Wicemarszałka odpowiedzialnego za infrastrukturę i absorpcję środków europejskich. Od 
22 lutego tego roku pełnił funkcję Marszałka Województwa. Jest równieŜ laureatem 
nagrody im. Grzegorza Palki, tzw. samorządowego Oscara. Jest Kaszubą i jest z tego 
dumny. Bardzo proszę o wybór kandydata na Marszałka Pana Mieczysława Struka.  
 
Pan Radny Jerzy Barzowski –  
 
Jest człowiekiem młodym. Ma 36 lat. Ukończył Uniwersytet Gdański na kierunkach 
prawo i chemię. Zawodowo zajmuje się przygotowaniem projektów funduszy 
pomocowych w spółce Energia. Członek Prawa i Sprawiedliwości. Sekretarz Pomorskiej 
Rady PiS. Radny województwa od 2006 roku z okręgu kaszubsko-kociewskiego. W 2010 
ponownie wybrany na radnego. Pełni funkcję Wiceprzewodniczącego. Prezentacja 
skromna, ale myślę, Ŝe doświadczenie pokazuje, Ŝe mógłby godnie tę funkcję pełnić.  
 
Pan Radny Mieczysław Struk – 
 
Jestem przekonany co do tego, Ŝe to co jest największą wartością w funkcjonowaniu 
samorządu wojewódzkiego w naszym regionie to po pierwsze: stałość i kontynuacja. We 
wszystkich tych jednostkach samorządowych, w których od lat funkcjonują ci sami 
wójtowie i burmistrzowie, a skład rad jest w duŜej mierze kontynuowany. W tych 
jednostkach samorządowych osiąga się największe sukcesy. W 33-osobwym składzie 
Sejmiku, 18 osób jest ze starej kadencji, a 15 osób nowych. Oczywiście jest pytanie  
w takiej sytuacji, co moŜe oznaczać słowo kontynuacja? Ja myślę, Ŝe w czasach kiedy 
jedni uwaŜają, Ŝe jest kryzys inni powiedzieliby, Ŝe w warunkach polskich jest, 
wcześniej, przyspieszony rozwój, a jednak spowolniony rozwój. W moim przekonaniu 
nie moŜna porzucić wcześniej ustalonych priorytetów rozwoju. Ja będę powtarzać, Ŝe  
w tych trudnych cięŜkich czasach, kiedy nasz kraj jest reformowany, Ŝe niezwykle 
waŜnym aspektem w regionie jest wykorzystanie środków unijnych, które są dla nas 
specjalna tarczą ochronną w walce ze skutkami kryzysu światowego. Środki unijne mogą 
się stać katalizatorem w gospodarce w czasie kryzysu. Nasz kraj stoi przed taką szansą  
i nasz region, Ŝeby z tych środków skorzystać. Dlatego niezwykle starannie podchodzimy 
do tego, aby absorbować środki unijne najsprawniej, jak to jest moŜliwe. Co trzeba było 
zrobić, Ŝeby skorzystać z tych środków? Kluczowe dla efektywnego wykorzystania 
funduszy strukturalnych jest dobra, sprawna administracja publiczna. Śmiem twierdzić, 
Ŝe ten najwaŜniejszy czynnik jest przez nas spełniany. Mamy dobrą, młodą kadrę, 
administrację publiczną, która w sposób sprawny realizuje zadania, związane  
z Regionalnym Programem Operacyjnym, a takŜe przygotowuje cały szereg projektów 
absorbujących o środki unijne. Tylko w tym okresie programowania w wariancie 
realnym, nie optymistycznym przewidujemy absorpcję na poziomie 8 mld.zł. To, proszę 
Państwa, nigdy nie mieliśmy takich szans, jakie są w tej chwili w naszej gestii samorządu 
regionalnego, ale i wielu miast i gmin. Administracja nie tylko gwarantuje wykorzystanie 
tych szans, dotyczących polityki spójności, ale w ogóle naszego członkostwa w Unii 
Europejskiej. Kolejnym warunkiem jest takŜe bliska współpraca pomiędzy partnerami 
współtworzącymi procesy rozwojowe i wspólne kierunki zrównowaŜonego rozwoju. Ja 
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to specjalnie w tej chwili podkreślam, poniewaŜ nasi konkurenci polityczni w kampanii 
wyborczej podnosili i tę kwestię, Ŝe region nie rozwija się równomiernie, Ŝe strumień 
środków finansowych jest kierowany do aglomeracji trójmiejskiej, a mniejsze środowiska 
na tym tracą. Dziś obraz regionu, w którym niemalŜe w kaŜdej jego części jest las 
dźwigów, koparek, sprzętu budowlanego. Najlepiej świadczy o tym w kaŜdym miejscu  
w naszym regionie są absorbowane środki unijne i są realizowane inwestycje, na które 
nasi mieszkańcy czekali od wielu lat. Ta współpraca z miejscami tworzącymi procesy 
rozwojowe, jak administracja publiczna, biznes … nie bójmy się współpracować  
z biznesem, z podmiotami gospodarczymi, ośrodkami akademickimi, organizacjami 
politycznymi. Do tej modernizacji wszystkich Państwa zapraszam. Chcę równieŜ 
opozycję zaprosić do tych wspólnych działań. Nie popełnimy grzechu pychy w tym, Ŝe 
zdecydowana większość po stronie Klubu PO-PSL chcemy współpracować z Klubem 
PiS. Region nie jest przypisany tylko jednej opcji. Przypomnę, Ŝe w ostatniej sesji 
mówiłem, Ŝe wszystkie sukcesy, które udało się nam osiągnąć przez minione 4 lata na 
zakończenie ostatniej kadencji są sukcesami wszystkich radnych, tak samo jak poraŜki. Ja 
jestem za zrównowaŜonym rozwojem. DuŜe inwestycje jak: Pomorska Kolej 
Metropolitalna, Szybka Kolej Miejska, realizacja projektu inwestycyjnego na lotnisku  
w Gdańsku, realizacja wielu dróg dojazdowych do subregionów, głównie do miast 
powiatowych. To powinno być nasze wspólne dziecko. W historii samorządu 
regionalnego nie mieliśmy nigdy takiego okresu, Ŝeśmy dysponowali takimi środkami  
i mielibyśmy takie znaczące prerogatywy, Ŝeby realizować wiele zadań inwestycyjnych. 
Z jednej strony inwestycje, a z drugiej strony konieczność bliskiej współpracy wszystkich 
organizacji. Nie wystarczy inwencja przedsiębiorców by w tych trudnych czasach 
zapewnić naszemu krajowi stabilny wzrost. Potrzebna jest teŜ wizja, którą będziemy 
wspólnie realizować. Jest potrzebna przebudowa instytucji nie tylko na poziomie 
państwowym, ale na poziomie regionalnym, w których to instytucjach będziemy 
współodpowiedzialni za budowę kapitału społecznego. Nie chodzi tylko o kapitał ludzki 
wprost, ale zdolność do współpracy i zaufanie, które chcemy na kaŜdym kroku 
dostrzegać w realizacji tych najwaŜniejszych celów. Trzeci element na który, chcę 
zwrócić uwagę, a który ma swoje odzwierciedlenie choćby w dzisiejszym zapytaniu 
złoŜonym przez radnego. Oczywiście media w ostatnim czasie duŜo interesowały się 
tematyką słuŜby zdrowia. To jedno  z najwaŜniejszych zadań, które chcemy realizować 
podczas tej kadencji. Ja jeśli zostanę Marszałkiem Województwa to te najwaŜniejsze 
zadania będą realizowane w opiece zdrowotnej. Jakie? Będzie czas, Ŝeby dyskutować nad 
konkretnym programem, który chcemy realizować. Nie zaczynamy od zera. Przez 
ostatnie lata w ostatniej kadencji nastąpiło sporo zmian w tej dziedzinie. Dzisiaj 
gdybyśmy przyjęli, Ŝe obraz opieki zdrowotnej jest taki, jaki jest przedstawiany przy 
okazji problemów z kardiologią inwazyjną, czy dotyczących Pomorskiego Centrum 
Traumatologii. To obraz byłby zły, bo on jest zupełnie inny. Nastąpiła stopniowa 
poprawa sytuacji finansowej placówek, podlegających samorządowi województwa 
pomorskiego. W 2006 roku wynik finansowy placówek był poniŜej 27 mln.zł. na 
minusie, a w 2009 in plus  29 mln. Nastąpiła poprawa jakości usług w naszych szpitalach. 
Te sprawy, które są podnoszone przez media będą wyjaśnione. Nie zawaham się ani teraz 
ani w przyszłości, Ŝeby tam gdzie jest podejrzenie naruszenia prawa skierować wnioski 
do organów ścigania. JuŜ zresztą sporo tych wniosków zostało złoŜonych. Nie zawaham 
się, aby w tych placówkach, w których dzieje się źle dokonywać zmian kadrowych. Ja 
tylko przypomnę, Ŝe w Pomorskim Centrum Traumatologii bardzo szybko został 
zmieniony dyrektor. Kilka miesięcy później cały zarząd. Jesteśmy gotowi do 
przeprowadzenia kolejnych zmian, zwłaszcza w przeprowadzeniu nadzoru nad 
jednostkami. ZaleŜ nam nad tym, aby realizować taką konstytucję zdrowotną, którą 
przyjęliśmy uchwałą sejmiku województwa pomorskiego – Zdrowie dla Pomorzan. To ta 
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konstytucja będzie przez nas realizowana. TakŜe podnoszenie jakości i dostępności 
udzielanych świadczeń w placówkach słuŜby zdrowia. Dalsza modernizacja 
infrastruktury i przekształcenie wewnętrzne placówek na podstawie przyjętych zasad 
programu inwestycyjnego. Będziemy nadal chcieli komercjalizować te placówki,  
w których jest wyraŜana gotowość do przeprowadzania takich procesów. Do tego, Ŝeby 
realizować te cele są potrzebni partnerzy z koalicji i opozycji. Ja jeszcze raz chciałbym 
podkreślić, Ŝe chcemy w tych najwaŜniejszych dziedzinach kontynuować dotychczasowe 
prace, usprawnić funkcjonowanie samorządu regionalnego, sięgnąć po znaczące środki 
unijne i realizować duŜe inwestycje. Mam nadzieje, Ŝe to zaproszenie do wspólnej 
modernizacji regionu przez najbliŜsze cztery lata i później zostanie, zwłaszcza przez 
opozycję, przyjętą. Chciałbym zadeklarować otwartość do wymiany myśli, poniewaŜ tak 
jak podkreśliłem wcześniej region jest wspólną naszą wartością. 
 
Pan Radny Piotr Zwara – 
 
Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Goście. Dziękuję Przewodniczącemu 
Barzowskiemu za rekomendację mojej osoby. Przewodniczący Bendykowski wspominał, 
Ŝe Pan Struk to Kaszuba wyrosły z tej ziemi. Ale pochwalę się, Ŝe teŜ mi się naleŜy takie 
określenie. Od kliku pokoleń jestem Gdańszczaninem, ale posiadam teŜ 500-letnie 
korzenie kaszubskie, kociewskie. Jako Klub PiS zdajemy sobie sprawę doskonale  
z arytmetyki Sejmiku. Wiemy, Ŝe rozmiar naszego Klubu nie daje nam większych szans 
na odegranie znaczącej roli w pracach samorządu województwa tej kadencji. Ale obraz 
naszej izby byłby niepełny, gdyby została zgłoszona tylko jedna kandydatura  
i przedstawiony jeden program. Tym bardziej, Ŝe jako Prawo i Sprawiedliwość jako 
jedyni przedstawiliśmy całościowy program wyborczy dla województwa pomorskiego, 
zaprezentowany na wstępie naszej kampanii wyborczej w Dworze Artusa,  
a opublikowany na naszych stronach internetowych. Chciałbym bliŜej przedstawić trzy 
główne zasady, które  z niego wypływają. Po pierwsze. Więcej realizmu, a mniej pijaru. 
Jako PiS patrzymy na to, co się dzieje w województwie pomorskim przyglądając się 
liczbom, tendencjom, i temu co nas otacza. Pamiętamy, Ŝe w wielu względach nie dzieje 
się dobrze. Druga sprawa to bezrobocie. Jeszcze kilka lat temu chełpiliśmy się, Ŝe 
byliśmy jednym z regionów z najniŜszą stopą bezrobocia. Regularnie byliśmy poniŜej 
średniej krajowej. Jeszcze dwa lata temu było 7,8%, a w kraju 8,8%. Minęły dwa lata  
i niestety zaliczamy się od dłuŜszego czasu do regionów o regularnie powtarzającym się 
miejscu średniej krajowej. Dzisiaj jest 11,7, a w kraju 11,5%. Tak wynika z najnowszych 
danych za październik. Jest to bardzo niepokojąca tendencja tym bardziej, Ŝe od dwóch 
lat w tym GUS-owskich statystykach jesteśmy regularnie wymieniani, jako województwo 
o największej dynamice wzrostu bezrobocia. Nikomu nie trzeba przypominać, jaki to jest 
palący i bolesny problem. Jest to wielki dramat. Nie zamykamy na to oczu i głośno 
mówimy, Ŝe powinien to być jeden z priorytetów działania samorządu. Następna kwestia. 
To jest potencjał w rozwoju. Niestety minęły juŜ czasy, gdzie pozycja Pomorza  
i Gdańska była w sposób ewidentnie uprzywilejowana połoŜeniem geograficznym nad 
Bałtykiem. Dzisiaj struktura gospodarki, procesy globalizacyjne sprawiają, Ŝe nie są to 
bonusy, które bywały w przeszłości. Mamy w stosunku do innych większych miast 
trudniej. Tym bardziej jesteśmy zobowiązani do cięŜkiej pracy i wykorzystania tych 
argumentów przemawiających za nami, którymi dysponujemy. Nadal mamy do czynienia 
ze słabą dostępnością transportową i nikomu nie trzeba mówić, jak wygląda podróŜ  
z Gdańska do Warszawy. I to zarówno samochodem jak i pociągiem. Kwestia kolejna to 
rozwój przedsiębiorczości. śyjemy od iluś lat w micie, Ŝe Ŝyjemy w eldorado. Gdańsk, 
Trójmiasto jest miejscem, gdzie rozwija się przedsiębiorczość w sposób szczególny. 
Niestety temu fakty zaprzeczają. Na naszych oczach odbył się pogrzeb Stoczni Gdynia. 
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Inne duŜe zakłady teŜ przeŜywają trudności. Później zostanie sprywatyzowany Lotos, 
grupa energetyczna równieŜ zostaje sprzedana. Kontrola Państwa zostaje zatrzymana, ale 
jednak właściciel w sensie decyzyjności czy własności kapitału zostanie wypracowany 
poza Pomorze. Tak samo sprawa ma się, jeśli dotyczy sektora prywatnego. Ja ostatnio 
zetknąłem się ze statystką dotyczącą wielkości kapitału zagranicznego w przeliczeniu na 
jednego mieszkańca i ku mojemu zdumieniu okazało się, Ŝe nasze województwo razem  
z warmińsko-mazurskim, lubuskim, podlaskim, a wielkość kapitału zagranicznego  
w przedsiębiorstwach poniŜej 500 zł wynosi na jednego mieszkańca Pomorza. To 
zupełnie ma się nijak, do tego co mówi rządząca Platforma Obywatelska. Nie będę tego 
omawiał, ale Adam Śliwicki zawarł to w interpelacji. Jeszcze raz powtórzę: więcej 
realizmu, mniej pijaru. Następna kwestia: wzięcie na siebie bezpośredniej 
odpowiedzialności, a nie odpychanie od siebie problemów. Świetny przykład to afera, bo 
tak to trzeba nazwać w Centrum Traumatologii. Nie moŜe być tak, Ŝebyśmy traktowali 
ten przypadek jako zupełnie odosobniony. Statystyka mówi, Ŝe takich zjawisk musi być 
więcej. W ostatnich dniach spotkałem się na jednych z najbardziej poczytnych 
trójmiejskich portali z sondą. Zapytano, czy Pan/Pani spotkał się z przypadkiem 
namawiania do prywatnych zabiegów w szpitalu publicznym. 41% respondentów, a było 
ich bodajŜe 2 tysiące odpowiedziało, Ŝe tak nagminnie. 28% Ŝe nie ale słyszeli o tym,  
a 30% Ŝe prawdopodobnie jest to przypadek odosobniony. To daje do myślenia i nie 
moŜemy spokojnie przechodzić obok tego typu przypadków. Nikomu nie powinno 
wystarczyć, Ŝe Pan Wicemarszałek Leszek Czarnobaj odpowiedzialny za słuŜbę zdrowia, 
poniósł odpowiedzialność polityczną, osobistą. To naprawdę nie załatwia problemu. Dla 
nas jako opozycji nie jest satysfakcjonujące, Ŝe Pana Leszka Czarnobaja nie będzie  
w Zarządzie następnej kadencji. Satysfakcjonujące byłoby to, Ŝeby wreszcie nasze głosy 
były słyszalne. Zarząd Województwa powinien wziąć osobista odpowiedzialność za to, 
co się dzieje w publicznych placówkach. Tymczasem wiemy, Ŝe plany są zupełnie inne. 
Plany dotyczą spółek komercjalizowania co zupełnie nie będzie słuŜyło wzmocnieniu 
kontroli. Nie wierzę, Ŝe stworzenie spółki ze szpitala ograniczy ten proceder. Podmiot, 
który jest spółką jest bardziej zorientowany na działalność komercyjną, a więc zagroŜenie 
tego typu praktykami będzie jeszcze większe. Trzecia kwestia, która wypływa  
z programu PiS to zrównowaŜony terytorialnie rozwój województwa. Tworzenie silnych 
ośrodków na bazie miast powiatowych, a nie metropolizacji regionu z myślą lokomotyw 
rozwoju. Nigdzie na świecie egzaminu nie zdało. Lokomotywy rozwoju egzaminu nie 
zdały. Mamy przykład województwa mazowieckiego z silną Warszawą. Warszawa 
ciągnie ten region tylko w statystkach. Jeśli spojrzymy na rozwój regionu w sensie 
geograficznym to tego ciągnięcia nie widać. PiS w latach 2005-2007 było wielokrotnie 
oskarŜane o to, Ŝe nie jest czułe na kwestie rozwoju regionalnego. Rząd Jarosława 
Kaczyńskiego ujawniał to, Ŝe jest to nieprawdą, poniewaŜ w tym okresie zapewniono 
środki na projekt Ŝuławski, wiele projektów kanalizacji deszczowej, na Trasę 
Sucharskiego, na Centrum Medycyny Inwazyjnej, była ratowana stocznia. Były środki na 
ukończenie autostrady A1. Były środki na Europejskie Centrum Solidarności. Krótki 
dwuletnie rządy PiS pokazały, Ŝe pomysł na Pomorze poparty konkretnymi działaniami 
był. Dzisiaj w 2010 roku chcemy kontynuować realizację naszego programu. wierzymy, 
Ŝe jest to najlepszy sposób, Ŝeby na Pomorzu zapewnić trwały, dynamiczny rozwój 
całego regionu i Ŝeby wszystkim mieszkańcom Pomorza Ŝyło się dzięki temu lepiej.                 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził zadawanie pytań kandydatom na 
Marszałka Województwa Pomorskiego. 
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Pan Radny Jerzy Barzowski – 
 
Ja do kandydata Mieczysława Struka. Najpierw chcę podziękować o podkreśleniu roli 
opozycji. Trzeba oddać, Ŝe taki czy inny wkład w rozwój województwa był. Ale równieŜ 
przypisuje nam Pan poraŜki te, które miały miejsce. Zgoda. Niech tak będzie. Czy 
deklaruje Pan tą wolę, o której publicznie Pan mówił. A teraz konkretnie w odniesieniu 
do tych projektów, szczególnie tych strategicznych, o których Pan mówił. Wizje. 
Dotyczy to zrównowaŜonego rozwoju. DuŜe projekty, a przede wszystkim kwestia słuŜby 
zdrowia. Myślę, Ŝe Pan wie, Ŝe od 2 lat od podjęcia uchwały politycznej, w której jest 
zapis, Ŝe Zarząd przygotuje projekty, rozwój równieŜ terminowo. Błąd był taki, Ŝe nie 
zostały zapisane daty. Czy mógłby Pan określić, kiedy program moŜe być przyjęty  
z wszystkimi konsekwencjami finansowymi, przekształceniowymi, jeŜeli takie uzna za 
stosowne, Ŝebyśmy mogli jako opozycja nad tym pracować i te istotne elementy 
zrównowaŜonego rozwoju … doskonale wiemy Sejmik, województwo ma się rozwijać 
równomiernie. W całym województwie, gdzie do dziś są kwestie niejasne pewnych 
problemów lokalnych dotyczących bezrobocia, infrastruktury lokalnej. Czy jest nam Pan 
w stanie powiedzieć, jaki termin jest moŜliwy do przyjęcia? Czy Pan Marszałek łącznie  
z Panem Przewodniczącym deklarujecie lepsza obsługę legislacyjną? śebyśmy nie 
musieli przez pracę niektórych departamentów załatwiać tematu w jednej uchwale albo  
w innych przypadkach w 60 uchwałach. Takie deklaracje słyszałem. Czy to jest moŜliwe 
Pana zdaniem? Czy od następnej sesji tego typu rozstrzygnięcia są moŜliwe? Bo gdyby 
tak było, to zdecydowanie byśmy uwaŜali jak Klub PiS, Ŝe moŜna by poświęcić na 
dyskusje merytoryczną, a nie głosować 50 czy 60 uchwał. Lepiej przygotować 
dokumenty strategiczne. W jakim terminie moŜe to nastąpić?  
        
Pani Radna Anna Gwiazda – 
 
Gdy popatrzymy na mapy prognoz rozwoju województwa 2004, 2008, 2020 oprócz 
wielkości strumieni zmian jakościowych nie ma. Jedyną zmianą jakościową, jeśli chodzi 
o infrastrukturę i komunikację, jest projektowana kolej kaszubska, która łączy Bytów  
z aglomeracja trójmiejską. Cała zachodnia część województwa nie jest skomunikowana 
ani z aglomeracją trójmiejską ani ze Słupskiem. Nie jest to przypadek, Ŝe największe 
bezrobocie jest na terenach źle skomunikowanych. PoniewaŜ Pan Marszałek przez 
ostatnie 4 lata decydował o rozwoju infrastruktury, bo ja wiem jaka jest teoria PO „kuli 
śniegowej”. Czy Pan Marszałek będzie próbował w tej kadencji ten trend odwrócić  
i realizować ideę spójności województwa pomorskiego?  
   
Pan Radny Przemysław Marchlewicz – 
 
Ze względu na złą jakość  nagrania nie moŜna było odtworzyć wypowiedzi.  
 
Pan Radny Mariusz Falkowski – 
 
Wie, Ŝe w zeszły piątek odbył Pan spotkanie z ordynatorem gdyńskiej kardiologii. Jak 
Pan zamierza zapewnić opiekę kardiologiczną dla mieszkańców Gdyni po zniknięciu 38  
z 68 łóŜek i prawdopodobnej likwidacji tego oddziału w Szpitalu Morskim? Jak równieŜ 
z opieką pediatryczną?  
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Pan Radny Leszek Bonna – 
 
Mam pytanie do Piotra Zwary. Ile kilometrów liczy sieć dróg wojewódzkich? Które  
z dróg wojewódzkich naleŜałoby przekazać z uwagi na natęŜenie ruchu i ich znaczenie 
pod zarząd generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad? Według jakich kryteriów 
powinien być ustalony harmonogram remontu i modernizacji dróg wojewódzkich? JeŜeli 
w najbliŜszych wyborach uzyska Pan mandat na tworzenie Zarządu Województwa, kto 
personalnie będzie odpowiedzialny za sferę słuŜby zdrowia? Dziękuję.    
 
Pani Radny Lech śurek – 
 
Panie Marszałku, Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Klub PO wskazał na tak 
dobrego kandydata. Pan Marszałek Mieczysław Struk jest najlepszym kandydatem na 
Marszałka. Jaka jest koncepcja pracy Zarządu i skład personalny? Kto za jakie działania 
będzie odpowiedzialny?  
  
Pan Radny Leszek Czarnobaj – 
 
Chciałem powiedzieć, Ŝe głosowanie mimo, Ŝe jest tajne zagłosuje za Marszalkiem 
Strukiem. Nie dlatego, Ŝe Piotr Zwara jest mi daleki politycznie, ale z róŜnych innych 
względów. To po pierwsze. Po drugie. Chciałbym prosić Pana Marszałka, aby w jak 
najkrótszym czasie zrobić debatę dotyczącą ochrony zdrowia. Dlatego, Ŝe nie taki diabeł 
straszny jak go malują. Rolą opozycji jest krytykować, ale chciałbym Ŝebyście w zdrowiu 
podeszli nie w sposób pisowski, ale popatrzyli ogólnie. To wydarzenie, które miało 
miejsce, Ŝebyśmy się postarali odpowiedzieć na kilka pytań, dotyczących roli samorządu 
jako właściciela. I myślę, Ŝe ta otwarta debata rozpoczęłaby się od złoŜenia raportu, co 
zostało zrobione i jak wygląda pomorska słuŜba zdrowia z dyskusją dotyczącą jak naleŜy 
zarządzać. O to bym Pana Marszałka prosił. Chciałbym prosić Piotra Zwarę, jako 
kandydata na Marszałka, o podanie dwóch sukcesów w swojej działalności, nie licząc 
działalności politycznej. O tym, co kto moŜe w Ŝyciu robić decydują jego przekonania. 
Co jest Pana sukcesem zawodowym, który Pan w Ŝyciu osiągnął?  
   
Pan Radny Jacek Bendykowski – 
 
W jednym fragmencie zagrał Pan Piotr Zwara na czułej strunie, czyli nad tym Ŝe Gdańsk 
nie jest tak bogaty jak niegdyś Prusy Królewskie, które były jedną z najbogatszych 
prowincji Europy. Moim zdaniem były to łzy krokodyle, bo nie uzupełnił Pan swojej 
wypowiedzi o źródło tego bogactwa. Ja przypomnę, Ŝe źródłem tego bogactwa były 
podatki. Dzisiaj te podatki w całości są podatkami, które pobiera Skarb Państwa. 
Przypomnę, Ŝe Pomorze jest jednym z najbogatszych województw jeśli chodzi o dochody 
Skarbu Państwa i wiem, Ŝe PiS stało na straŜy ograniczania pewnej niezaleŜności 
finansowej czy autonomizacji finansowej stojąc na straŜy państwa unitarnego. Te łzy 
wylane oznaczałyby, Ŝe gotów Pan jest odejść od linii partii i zgodzić się na większa 
niezaleŜność  finansową i partycypację w podatku obrotowym przez Pomorze i Gdańsk,  
a wówczas Pomorze i Gdańsk byłyby takie jak za czasów I Rzeczypospolitej. 
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Pan Radny Piotr Gontarek – 
 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. My zdając sobie sprawę z arytmetyki, o której 
mówił Kolega Zwara nie tworzymy silnej druŜyny, chociaŜ mamy zawodniczkę, która 
sprostałaby funkcji Wicemarszałka. No, ale nie będziemy juŜ drugi raz próbować.  
Z dwojga złego poprzemy na Marszałka – Mieczysława Struka. PoniewaŜ naszym 
zdaniem jest merytorycznie przygotowany, a mamy na celu dobro województwo. Pytań 
więcej nie mamy, bo szkoda czasu.  
  
Pan Radny Adam Śliwicki –   
 
Dobrze, Ŝe Jacek zauwaŜył zostały nam cła i myta w postaci Lotosu i PGE. Jaki stosunek 
ma Pan Marszałek do prywatyzacji tych firm i wyprowadzenia ich z pomorskiego?  
 
Pani Radna Małgorzata Ostrowska –  
 
Ja zwracam się do większości kaszubskiej w Sejmiku. Państwo z wielką dumą 
podkreślają fakt kaszubskości. Ale biorąc powaŜnie słowa Marszałka Struka, który chce 
budować kapitał społeczny poprzez współpracę ze wszystkimi, to warto zauwaŜyć, Ŝe 
KrzyŜactwo jest teŜ i innych przedstawicieli. TakŜe chełpcie się swoją kaszubszczyzną 
jak najbardziej. Natomiast doceńcie fakt, Ŝe są inne regiony w województwie pomorskim, 
które chcą równieŜ w sposób zrównowaŜony się rozwijać. I o to apeluję do obu 
kandydatów. 
     
Pan Radny Mieczysław Struk – 
 
Najpierw odpowiedź na integrujące pytanie, które stawiamy jak zawsze. ZrównowaŜony 
rozwój województwa. Przebija się ta troska w wypowiedzi Jerzego Barzowskiego, 
Małgorzaty Ostrowskiej. Ja równieŜ podczas mojego krótkiego wystąpienia teŜ mówiłem 
o zrównowaŜonym rozwoju subregionalnych ośrodków wzrostu. Takimi ośrodkami jest 
większość miast powiatowych. Chcę się do tego ustosunkować. Mam absolutne 
przekonanie, co do roli jaką spełnia metropolia. I to nie jest, Ŝe ja dzisiaj chciałbym 
złoŜyć deklarację, Ŝe metropolia juŜ przestaje się liczyć, Ŝe to co jest w kręgu naszych 
zainteresowań to rozwój obszarów wiejskich, małych miast. Jest szereg obiektywnych 
przesłanek, które pozwalają stwierdzić, Ŝe metropolia jest kołem napędowym rozwoju 
społecznego i gospodarczego i Ŝe takim koniem pociągowym będzie w przyszłości. To 
przecieŜ tutaj są skupione całe uczelnie wyŜsze. Tutaj jest skupiony największy potencjał 
gospodarczy, chociaŜ i w Starogardzie, Kwidzynie, Słupsku, Chojnicach teŜ są silne 
ośrodki gospodarcze. Oczywiście większość instytucji kultury, która decyduje o poziomie 
jakości Ŝycia jest skupiona w aglomeracji trójmiejskiej. Oczywiście my tych trendów nie 
zmienimy. W takich sytuacjach, mówiąc o polityce spójności, trzeba zrobić wszystko aby 
interwencja publiczna, a przecieŜ my tylko o tym mówimy, Ŝeby tam niwelować 
znaczące dysproporcje, które jednak na terenach wiejskich występują. Ale jestem 
przekonany, Ŝe za 2 czy 3 lata będziemy mówić inaczej. Na naszych oczach jest 
realizowanych tysiące drobnych inwestycji na obszarach wiejskich finansowanych bądź  
z RPO, PROW, Programu Ryby 2007-2013. Te środki zmieniają oblicze tych 
miejscowości. Gdybyśmy przeanalizowali tylko RPO, to strumień środków finansowych 
jest kierowany z tego instrumentu do małych miejscowości. W ostatnich latach, ja 
przyznaje, te noŜyce jeszcze bardziej się rozwierają. Gdybyśmy chcieli spojrzeć na 
wzrost PKB i porównali obszary miast grodzkich i innych miast obszary się rozwierają. 
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Są one spowodowane tym, Ŝe środki z programów krajowych są kierowane do duŜych 
miast. Jakie mamy w związku z tym wyjście? Tutaj odpowiadam po części na pytanie, 
które zostało przez część Państwa postawione. Oczywiście sprawna komunikacja 
pomiędzy metropolią i ośrodkami subregionalnymi. Tak ma Pani Ania Gwiazda rację. 
Trzeba rozwijać sprawny system komunikacyjny na tej linii. Ale czy my tego nie 
robimy? Wiem, Ŝe jest trudniej dojechać do Trójmiasta, ale przecieŜ temu celowi słuŜy: 
obwodnica południowa miasta Gdańska, trasa kaszubska, obwodnica słupska, Chojnic, 
obwodnica metropolitalna. Temu celowi słuŜy kolej metropolitalna. Temu celowi będzie 
słuŜyć obwodnica północna aglomeracji trójmiejskiej i OPAT, który ma omijać Gdynię, 
Rumię, Redę. Temu celowi będzie słuŜyć budowa linii kolejowej kościerskiej, korytarz 
helski. Tak samo wszystkie projekty komunikacyjne z RPO. W drogach czyli w działaniu 
4.1 słuŜą dokładnie realizacji tego samego celu, czyli zapewnienie spójności terytorialnej 
pomiędzy metropolią a ośrodkami subregionalnymi. Są realizowane drogi dojazdowe do 
Autostrady A-1. Kociewie nie miało nigdy tak wielkich inwestycji w drogach jak: 
autostrada i drogi dojazdowe do niej. My prawie wszystkie środki finansowe poza drogą 
211 dotyczą tamtego obszaru. Jestem przekonany, Ŝe te wszystkie zadania, które są 
realizowane z PROW-u, PO Ryby 2007-2013 będą niwelować środki. Trzeba robić tak, 
aby ludzie z małych miejscowości nie uciekali do aglomeracji trójmiejskiej. Oni muszą 
znaleźć swoje miejsce do Ŝycia, do działania właśnie na tych obszarach. Myślę, Ŝe te 
inwestycje przeznaczone na rolnictwo słuŜyć będą rozwojowi. Poza Koleją 
Metropolitalną, która po części ma dotyczyć linii kolejowej do lotniska. To pozostałe 
inwestycje są realizowane poza aglomeracją trójmiejską. Wszystkie inwestycje, które są 
realizowane przez samorząd regionalny z wyłączeniem inwestycji szpitalnych, bo jak 
wiadomo szpitale są usytuowane w głównej mierze w aglomeracji. Odpowiadam, Ŝe 
jestem tym zainteresowany, Ŝe zrównowaŜony rozwój województwa miał miejsce i on 
będzie identyfikowany przez realizację tego typu projektów. Dostęp do sieci 
szerokopasmowej będą mieć wyłącznie te instytucje, te firmy które będą chciały 
eliminować dysproporcje w dostępie do sieci informatycznej. Bo one są wyłącznie 
skierowane na obszary poza aglomeracją  trójmiejską i miastem Słupsk, a będą 
realizowane na obszarach wiejskich. Ja w swoim krótkim wystąpieniu skupiłem się na 
słuŜbie zdrowia. W sprawach dotyczących słuŜby zdrowia ja chcę równieŜ zaprosić 
opozycje do tej dyskusji. Nie zgadzam się z wypowiedzią Pana Piotra Zwary, który 
generalnie krytykuje usługi komercyjne. Ja teŜ krytykuje usługi komercyjne. Mówię  
o takich usługach, które nie powinny być realizowane w naszych szpitalach. Trzeba 
pokazać, Ŝe jest rozdział pomiędzy takimi usługami. W jaki sposób moŜna wyeliminować 
do końca zainteresowanie przynajmniej niektórych lekarzy, dyrektorów wykonywanie 
takich usług komercyjnych, z których oni będą zarabiać? Chcę zapewnić Pana 
Barzowskiego i pozostałych Państwa, Ŝe chcemy uczestniczyć w tej dyskusji. Chciałbym 
przedstawić przy pomocy moich współpracowników taki projekt reform, zmian do końca 
kwartału przyszłego roku. Zostało przeprowadzonych mnóstwo prac analitycznych, 
studialnych, które są do wykorzystania i na pewno po spięciu w klamrę tych wszystkich 
prac będziemy mieli rozpocząć, tak jak chce Leszek Czarnobaj od debaty, nad określoną 
koncepcją. W moim przekonaniu decyzje powinny być podejmowane szybko do końca 
pierwszego kwartału przyszłego roku. Pan Jerzy Barzowski równieŜ wspominał  
o przygotowaniu uchwał. To jest jakby oczywiste, Ŝe ja juŜ deklaruję Panu 
Przewodniczącemu pomoc w tej kwestii. Pytania dotyczyły równieŜ kwestii personalnych 
w Zarządzie. Ale na początku odpowiem Panu Radnemu Falkowskiemu. Kilkakrotnie 
Wicemarszałek Leszek Czarnobaj interweniował w sprawie kardiologii inwazyjnej  
w Pomorskim NFZ czy to bezpośrednio w Warszawie. JuŜ w ostatnich dniach sierpnia 
interweniowaliśmy Pani Dyrektor NFZ a propos kontraktów dotyczących kardiologii. 
Dostaliśmy odpowiedź uspokajającą, Ŝe takich ośrodków, w której będą mogły być 
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realizowane w tej dziedzinie. MoŜe być 9 w naszym regionie. Dla 250 do 300 tys. 
pacjentów jeden taki ośrodek mógłby funkcjonować. Nie otrzymaliśmy wtedy sygnału, 
ze 9 ośrodków. To oznacza, Ŝe 3 innym ośrodkom trzeba zabrać środki. Ani Leszek 
Czarnobaj ani ja ani Zarząd nie zgadzamy się z tą filozofią NFZ. Nie zgadzamy się na 
likwidację szpitala studenckiego. Nie zgadzamy się na to, Ŝe zostaną w sposób znaczący 
ograniczone kontrakty w tych szpitalach, zwłaszcza gdyńskich, w których do niedawna 
samorząd inwestował znaczące środki finansowe. TakŜe nie zgadzamy się na znaczącą 
redukcję kontraktów w szpitalach. Z drugiej strony nie chcemy ograniczać w sposób 
organizacyjny dostępności pacjentów do tego typu usług. Trzeba sobie wyraźnie 
odpowiedzieć, jakie kontrakty będą miały miejsce. Krótko mówiąc będziemy walczyć do 
samego końca. Ja przypomnę, Ŝe skierowaliśmy pisma do Pani Minister Ewy Kopacz, 
Prezesa Paszkiewicza, reprezentacji parlamentarnej naszego regionu. Wierzę, Ŝe 
przyniosą one pozytywny skutek. Sprawy regionalne. Doniesienia niektórych mediów się 
potwierdzają i jeśli zostanę wybrany na Marszałka Województwa to zaproponuję 
prowadzenie całości spraw słuŜby zdrowia Pani Hannie Zych – Cisoń w randze 
Wicemarszałka. Będę chciał jej pomóc włączając się we współodpowiedzialność za 
sprawy zdrowotne. Będziemy chcieli powołać zespół naprawdę dobrych specjalistów, 
którzy będą chcieli pracować i dopracują koncepcję reform w naszych szpitalach. Nie jest 
Ŝadną tajemnicą, Ŝe Wiesław Byczkowski jako pierwszy Wicemarszałek będzie 
odpowiedzialny za dotychczasowe departamenty. Jeśli chodzi o infrastrukturę,  
w szczególności przewozy regionalne, nadzoru właścicielskiego będzie zajmował się 
Ryszard Świlski. Po przerwie zaprezentujemy Państwu kandydata z PSL. Nie 
odpowiedziałem na pytanie Pana Śliwickiego o prywatyzację Lotosu i Energii  
z województwa pomorskiego. Ta teza jest nieuprawniona, poniewaŜ ani Energia ani 
Lotos nie zostały wyprowadzone z województwa pomorskiego mają swoja siedzibę.  
W tej chwili trwa pierwszy etap procesu prywatyzacyjnego Lotosu. Są wybierani 
strategiczni inwestorzy. Według Ministra Skarbu będą tacy inwestorzy, którzy są  
w branŜy. W Enerdze i Lotosie wprowadzone procesy inwestycyjne.       
     
Pan Radny Piotr Zwara  -  
 
Dziękuję za pytania. Pan Radny Bonna pytał się o drogi, długość, kwalifikację do 
remontów i o kwestie personalne w ewentualnym Zarządzie, w szczególności o osobę, 
która zajmowałaby się słuŜbą zdrowia. Co do dróg wojewódzkich przyznaje, Ŝe nie 
pamiętam, ale mógłbym sprawdzić, bo mam laptop z dostępem do Internetu. Co do 
kwalifikacji do remontów dróg wojewódzkich powinny być kwalifikowane do remontów 
na podstawie potoków samochodów, stanu zuŜycia. Co do osoby odpowiedzialne za 
słuŜbie zdrowia w Zarządzie PiS jest to wróŜenie z fusów. Jesteśmy klubem małym. TeŜ 
wiadomo, Ŝe w naszej partii jest sporo osób kompetentnych, które mogłyby odpowiadać 
za słuŜbę zdrowia, jak Mirosław Górski chwalony przez wielu radny z Platformy 
Obywatelskiej. Odpowiadając na pytanie Leszka Czarnobaja o moje sukcesy. Jest to 
sprawa względna. Wypisałem sobie sukcesy z miejsc, w których pracowałem. MoŜe 
zacznę od Urzędu Marszałkowskiego. Pracowałem przez kilka lat. To, co mi zostało 
najbardziej w pamięci była to realizacja Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich Banku 
Światowego. Wspólnie ten program udało się nam zrealizować. Następne miejsce pracy 
to Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska. W niektórych  momentach praca  
w Funduszu była trudna. Szczególnie dobrze wspominam opracowanie programu 
usuwania azbestu. Co prawda został opracowany tuŜ przed moim rozstaniem  
z Funduszem, a później był realizowany beze mnie. Ale z drugiej strony poczytuje sobie 
za jakiś tam ewentualnie sukces odejście od działań w pracy Funduszu poprzez spółki 
zaleŜne, co było przeze mnie permanentnie krytykowane. Trzecie miejsce pracy i obecne 
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– Energia Operator. Sukces, o ile moŜna to tak nazwać, jest teraz konsumowany, bo 
finalizujemy duŜy wielomilionowy projekt wymiany przewodów średniego napięcia  
w województwie warmińsko – mazurskim, niestety. Ale tak to się złoŜyło, Ŝe jeśli chodzi 
o inwestycje energetyczne kaŜde województwo ma swoje zasady. I tak się złoŜyło, Ŝe 
województwo zachodniopomorskie czy warmińsko – mazurskie ma w tym względzie dla 
operatorów systemu dystrybucyjnego duŜo wygodniejsze kryteria dla tworzenia tego typu 
projektów. Co do pytań Jacka Bendykowskiego o udział w VAT i cle. Jestem w tym 
względzie wyznawcą zasady, Ŝe wyŜszy czy niŜszy udział w VAT i cle na zadania 
realizowane na poziomie wojewódzkim. To jest kwestia do dyskusji. Przede wszystkim 
ten udział powinien być skorelowany z zadaniami, które wykonuje. Powinniśmy dbać 
zawsze, Ŝeby dochody pokrywały się z tym, co w ramach zadań zleconych od nas się 
oczekuje. Czy on będzie wyŜszy czy niŜszy, to nie mam zastrzeŜeń. Co do unitarności. 
Dobrze wiemy, Ŝe PiS jest za tą unitarnością, ale wcale nie kłóci się ona z tym, Ŝeby 
szereg zadań było przekazywanych w dół. Ja uwaŜam, Ŝe szereg zadań wykonuje się 
lepiej, jeśli są one realizowane bliŜej ludzi. Jeszcze moŜe w odniesieniu do Marszałka 
Struka, który podkreślił, Ŝe potępiłem wszystkie usługi komercyjne. W szpitalach tak nie 
jest. Ja sobie zdaje sprawę, Ŝe takie usługi mogą być wykonywane i pewnie będą. To, co 
jest najbardziej bulwersujące to, Ŝe właściciel jakim jest samorząd województwa 
kompletnie nie wiedział. To po pierwsze. Po drugie. Jak sam Pan Marszałek raczył 
powiedzieć w jednym z wywiadów, Ŝe nie mieliśmy wiedzy w sprawie amortyzacji 
sprzętu uŜywanego do tych zabiegów. I tak naprawdę to jest bulwersujące, a nie sam fakt 
wykonywania zabiegów komercyjnych. 
    

   Więcej pytań do kandydatów na Marszałka Województwa Pomorskiego radni 
nie zgłosili.  

Przewodniczący komisji skrutacyjnej radny p. Leszek Bonna poinformował 
radnych o sposobie głosowania. Komisja skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne 
wyboru Marszałka Województwa Pomorskiego.  

 
Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Sejmiku p. Jan Kleinszmidt ogłosił 

przerwę na obliczenie głosów.  
 
 Protokół z ukonstytuowania się komisji skrutacyjnej stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 
Przewodniczący komisji skrutacyjnej radny p. Leszek Bonna odczytał protokół 

komisji skrutacyjnej z wyborów Marszałka Województwa Pomorskiego. Protokół komisji 
skrutacyjnej stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe Marszałkiem 

Województwa Pomorskiego został wybrany radny Mieczysław Struk. Projekt uchwały w 
sprawie wyboru Marszałka Województwa Pomorskiego stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. Uchwała w sprawie wyboru Marszałka Województwa Pomorskiego stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Pan Marszałek Mieczysław Struk podziękował wszystkim, którzy oddali na niego głos, 
a zwłaszcza Klubowi PO-PSL. Zaznaczył, Ŝe chce współpracować ze wszystkimi 
radnymi, niezaleŜnie z jakiej opcji politycznej.  
 
Pan Radny Piotr Zwara podziękował za uczciwą i merytoryczną walkę.  
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Pan Radny Jacek Bendykowski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad punktu 9 
podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków i Członków Zarządu 
Województwa Pomorskiego.  
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad wnioskiem  
o wprowadzenie do porządku obrad punktu 9 Wybór Zarządu Województwa 
Pomorskiego. „za” – 31 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 
radnych.   
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek uzyskał 
wymaganą liczbę głosów.  

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt poinformował, Ŝe wpłynął do niego 

wniosek o podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków  
i Członków Zarządu Województwa Pomorskiego. Wniosek stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził 20 minutową przerwę. 
 
Pan Radny Jacek Bendykowski poinformował, Ŝe w Sali 133c odbędzie się Klub PO-
PSL.  
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt wznowił obrady po przerwie. 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków  

i Członków Zarządu Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zaproponował, aby komisja skrutacyjna 
pracowała w tym samym składzie, co przy wyborze marszałka województwa 
pomorskiego.  

 
Radni nie zgłosili sprzeciwu do tej propozycji. Pan Przewodniczący Jan 

Kleinszmidt zarządził głosowanie składu komisji skrutacyjnej obejmującego 
następujących radnych:   
1. Leszek Bonna, 
2. Sylwester Pruś, 
3. Mariusz Falkowski, 
4. Ryszard Jędrzejczak. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe Sejmik jednogłośnie 
przyjął zaproponowany skład komisji skrutacyjnej.  

 
Pan Marszałek Mieczysław Struk przedstawił kandydatów do składu Zarządu 
Województwa Pomorskiego. CV: 

• Pana Wiesława Byczkowskiego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
• Pani Hanny Zych – Cisoń stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
• Pana Ryszarda Świlskiego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
• Pana Czesława Elzanowskiego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zapytał kandydatów, czy wyraŜają zgodę 
na kandydowanie.  

 
Pan Wiesław Byczkowski wyraził zgodę na kandydowanie na Wicemarszałka 

Województwa Pomorskiego.  
Pani Hanna Zych – Cisoń wyraziła zgodę na kandydowanie na Wicemarszałka 

Województwa Pomorskiego. 
Pan Ryszard Świlski  wyraził zgodę na kandydowanie na Członka Zarządu 

Województwa Pomorskiego. 
Pan Czesław Elzanowski wyraził zgodę na kandydowanie na Członka Zarządu 

Województwa Pomorskiego. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził przedstawienie się kandydatów.  
 
Pan Radny Wiesław Byczkowski –  
 
Mam 55 lat. Jestem radcą prawnym. Od 2006 roku jestem Wicemarszałkiem do spraw 
środków unijnych. Mam zamiar kontynuować to dzieło unijne i dodatkowo jeszcze 
wdraŜanie środków unijnych, dotyczących PROW i PO Ryby. Za chwilę będziemy 
musieli się przyszykować na krajową rezerwę wykonania. Dostaniemy tą premię we 
wdraŜaniu za najlepsze wykorzystanie środków unijnych. W związku z czym trzeba 
przeprowadzić cięŜką pracę z beneficjentami. Musi być przygotowani do prac nad nowa 
perspektywą budŜetu europejskiego, a więc po roku 2014. Doświadczenia ze ZPORR-u 
pokazują, Ŝe pod koniec roku budŜetowego będziemy mieli do czynienia  
z nadkontraktacją, do której musimy być przygotowani bardzo dobrze. Naszym 
patriotycznym zadaniem jest właściwe zagospodarowanie kaŜdego euro. Idea 
zrównowaŜonego rozwoju przyświeca równieŜ naszej pracy.  
 
Pani Radna Hanna Zych-Cisoń – 
 
Nie ukrywam, Ŝe mam pewne wahania, strach. Liczę na współpracę z Komisją Zdrowia  
i liczę na taki szerszy front, na rozmowy i z urzędem wojewódzkim i NFZ, które mam 
nadzieje będą prowadziły, Ŝe unikniemy sytuacji niespodziewanych.  
 
Pan Radny Ryszard Świlski –  
 
Jestem technikiem informatyzacji rolnictwa. Zanim rozpocząłem pracę w samorządzie 
powiatowym i miejskim pracowałem w jednym z największych towarzystw 
ubezpieczeniowych.  
 
Pan Czesław Elzanowski –  
 
Spadły na mnie te obowiązki dzisiaj. Rano zostałem desygnowany na te zaszczytne 
stanowisko Członka Zarządu. Wahałem się, ale pod namową koleŜanek i kolegów 
wyraziłem na to zgodę. Mam lat 60. Mieszkam od 50 lat w Słupsku. Początkowo 
pracowałem w przedsiębiorstwie przemysłu mięsnego. Później prowadziłem działalność 
gospodarczą. Pracowałem w słupskich fabrykach mebli. Za namową mojego serdecznego 
kolegi Kołodziejskiego przeszedłem do Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego,  
w którym pracuje do dnia dzisiejszego. W między czasie obroniłem prace doktorską na 
Akademii Rolniczej w Szczecinie. Z róŜnych względów trafiłem do Oddziału  
w Strzelinie, gdzie jestem obecnie kierownikiem zespołu specjalistów branŜowych. Jak 
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się dowiedziałem od Pana Marszałka mam w swoim zakresie odpowiadać za ochronę 
środowiska, edukację i inne dziedziny, które będziemy uzgadniać. Liczę na 
wyrozumiałość z Państwa strony. Nie będę ukrywał, Ŝe jestem członkiem Polskiego 
Stronnictwa Ludowego. Znam tutaj wiele osób, którzy mam nadzieję są dla mnie 
przychylni.   
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził zadawanie pytań kandydatom na 
Wicemarszałków i Członków Zarządu. 
 
Pani Radna Anna Gwiazda – 
 
Ja mam pytanie do ostatniego z kandydatów, którzy się wypowiadali. Czy Pan będzie 
kompetentny w jakiekolwiek dziedzinie, którą my się zajmujemy? 
 
Pan Radny Przemysław Marchlewicz – 
 
Pierwsze pytanie do Pana Marszałka Byczkowskiego. Tutaj padła dosyć waŜna kwestia, 
dotycząca rozdysponowania środków z Programu Operacyjnego Innowacyjna 
Gospodarka i Infrastruktura i Środowisko, które w duŜej mierze koncentrują się  
w aglomeracji trójmiejskiej. Czy Zarząd Województwa będzie miał w nowej kadencji 
pomysły, Ŝeby zmienić tą niekorzystną sytuację? Bo jest to zdecydowanie rzecz, która nie 
powinna mieć miejsca. MoŜemy sobie dyskutować z czego ona wynika. Czy jest to 
kwestia siły samorządów małych? Ale w jaki sposób samorząd województwa zamierza to 
zmienić. I mam teŜ pytanie do Hanny Zych – Cisoń. Podkreślając zasługi w zakresie 
diabetologicznym. Chciałem zapytać Panią o koncepcję reformy słuŜby zdrowia, którą 
Pani będzie broniła. To jest zdecydowanie najwaŜniejsze stanowisko w Zarządzie w tej 
kadencji.  
  
Pan Radny Lech śurek – 
 
Jedno pytanie odnośnie słuŜby zdrowia. Czy będziemy komercjalizowali szpitale zgodnie 
z Planem B? Czy czekamy na wejście w Ŝycie nowej ustawy? 
 
Pan Czesław Elzanowski –  
 
Trudno chwalić się swoimi zasługami. Czas jest zbyt krótki. Mógłbym tutaj przytoczyć 
wiele przykładów związanych między innymi z ochroną środowiska z kierownictwem 
czterech projektów. Trudnych projektów, które obejmowały cały teren województwa 
pomorskiego i byłem równieŜ kierownikiem działu, który zajmował się sprawami 
ochrony środowiska. Utrzymuje kontakty z róŜnymi ośrodkami nauki, między innymi  
z Akademią Rolniczą w Szczecinie. Nie jest mi to obce ani nieznane. Sądzę te 
doświadczenie, które mam, a mam juŜ 60 lat … przy pomocy przychylności Państwa uda 
mi się tutaj wdraŜać to wszystko, co Państwo uchwalicie. Dziękuję. 
  
Pan Radny Wiesław Byczkowski –  
 
Chciałem zwrócić uwagę, Ŝe zarówno Program Operacyjny Innowacyjna Gospodarka jak 
i Infrastruktura i Środowisko to programy centralne i nie mamy jakiekolwiek kompetencji 
formalnej, co nie oznacza Ŝe jesteśmy zwolnieni z jakiekolwiek odpowiedzialności 
choćby w ramach rozwoju strategicznego naszego regionu, w którym wpisywane są te 
inwestycje. W związku z tym toŜsamość strategii róŜnorakich, które prowadzimy z tymi  
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celami inwestycyjnymi, Ŝeby nie było crossowania. Tylko Ŝeby była synergia. Raczej nie 
mamy moŜliwości: finansowych, intelektualnych, instytucjonalnych Ŝebyśmy 
profesjonalizowali te projekty poprzez konsultacje i doprowadzanie ich do uŜytku 
eufemistycznie. To jest mój subiektywny, mam nadzieje mylny pogląd. O ile  
z Infrastrukturą i Gospodarką to centrala sobie prowadzi, bo ma kompetencje 
przerzucania środków na inne programy centralne. Z Infrastrukturą i Środowiskiem jest 
tak, Ŝe będzie miała pewne trudności, aby przyjąć i dobrze wykorzysta wszystkie środki. 
Spodziewam się, ze istnieje, być moŜe, subiektywnie ponoszę odpowiedzialność za 
subiektywność tych sądów, Ŝe być moŜe część tych środków pod koniec okresu 
projektowania 2012 -2013 będzie przerzucona na regiony, ale nie straci tych środków 
bądź w formie kontaktów terytorialnych bądź w formie wzbogacenia RPO. Dlatego teŜ 
mówiłem nie odnosząc się do tych konkretnych nazw dwóch programów, Ŝe musimy 
pracować pilnie z beneficjentami. I to jest teŜ odpowiedź na Pana pytanie, Ŝeby mieli 
gotowe do wdraŜania szybko projekty, bo będzie krótki okres na realizację w momencie, 
kiedy ruszy albo redystrybucja z POIŚ, nadkontrktacja która pojawi się najpewniej  
z niewykorzystanych środków EFŚ pod koniec okresu planowania. Od 1 stycznia 2011 
roku wchodzi w Ŝycie nowa ustawa o finansach publicznych, która nam bardzo ostro 
parametryzuje moŜliwości wydatkowe, w szczególności ta kotwica wydatkowa 
nakazująca wchodzenie w kaŜdy nowy rok z równowagą bilansową w postaci 
niemoŜliwości finansowania wydatków bieŜących z kredytów. Muszą być zbilansowane 
z dochodami budŜetowymi. Limitowaniem WPI Wieloletnimi Prognozami Finansowymi. 
Absolutnym prymatem parametryzacji bardzo restrykcyjnych reguł finansowania, za 
którymi dopiero mogą iść wydatki inwestycyjne. To są uwarunkowania. Natomiast 
oznacza to jeszcze cięŜszą pracę z beneficjentami, dotyczącą poszukiwania środków 
własnych, aby te wszystkie środki finansowe, które być moŜe pojawią się w całkiem 
niezłej dla nas, a tak potrzebnej wysokości, Ŝeby je wykorzystać. Dziękuję. 
          
Pani Radna Hanna Zych-Cisoń – 
 
Ja powiem tak, Ŝe nie demonizujmy mojego stanowiska, bo to w końcu nie jest Minister 
Zdrowia. Ta polityka województwa musi być w korelacji z polityką Ministra Zdrowia. 
Nie wszystko samorząd województwa moŜe zrobić, chociaŜby chciał. Bo pewnych 
rzeczy nie dotkniemy np. refundacji leków. Natomiast obywatel nas postrzega 
całościowo. Będzie na pewno kontynuacja tych kierunków, które rozpoczął Pan 
Wicemarszałek Czarnobaj. MoŜe w innym tempie. Ale myślę Leszku ty w pewnym 
momencie swojej kadencji to tempo zwolniłeś. Bo potrzebna jest teŜ edukacja 
społeczeństwa i myślę, Ŝe nie tylko pacjentów, ale równieŜ personelu medycznego w tym 
względzie co robimy i w jakim kierunku zmierzamy. Priorytetem musi być zapewnienie 
bezpieczeństwa zdrowotnego wobec pacjentów. Są jakby trzy składowe: urząd 
wojewódzki, urząd marszałkowski, NFZ. I te trzy gałęzie muszą ze sobą współpracować. 
To naszą biblią jest – Zdrowie dla Pomorzan. Państwo równieŜ jako opozycja chwalicie 
Zdrowie dla Pomorzan. To jest w jakiś sposób nasze wspólne dzieło. Tego się musimy 
trzymać i wymagać, Ŝeby NFZ uwzględniał to, co jest w Zdrowiu dla Pomorzan. Z tą 
kardiochirurgią okazało się, Ŝe to nie jest brane pod uwagę. Czyli na pewno więcej 
rozmów, więcej współpracy. Reforma się toczy w całym kraju. Myślę, Ŝe moŜemy mieć 
teŜ uwagi do tej reformy i sygnalizować do ministerstwa pewne zastrzeŜenia, zgrzyty. To 
zresztą Marszałek Struk uczynił. Myślę, Ŝe  na Komisji Zdrowia wypłynie wiele rzeczy. 
Ta debata na pewno będzie potrzebna. Tematy słuŜby zdrowia są cięŜkie i tak to jest, Ŝe 
wszyscy obywatele znamy się na zdrowiu nie zawsze formułując właściwe uwagi czy 
spostrzeŜenia. Łączy nas jedno, Ŝe uwaŜamy tego pacjenta za podstawę. Wychodząc  
z tego załoŜenia miejmy ten optymizm, Ŝe będzie lepiej. , 
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Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zakończył zadawanie pytań kandydatom.  
 

Przewodniczący komisji skrutacyjnej radny p. Leszek Bonna poinformował 
radnych o sposobie głosowania. Komisja skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne  
w sprawie wyboru Wicemarszałków i Członków Zarządu Województwa Pomorskiego.  

 
Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Sejmiku p. Jan Kleinszmidt ogłosił 

przerwę na obliczenie głosów.  
 

Przewodniczący komisji skrutacyjnej radny p. Leszek Bonna odczytał protokół 
komisji skrutacyjnej w sprawie wyboru Wicemarszałków i Członków Zarządu 
Województwa Pomorskiego. Protokół komisji skrutacyjnej stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu.  

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe Wicemarszałkami 

Województwa Pomorskiego zostali wybrani: Pan Radny Wiesław Byczkowski oraz Pani 
Radna Hanna Zych - Cisoń, a Członkami Zarządu Województwa Pomorskiego: Pan 
Radny Ryszard Świlski i Pan Czesław Elzanowski. Projekt uchwały w sprawie wyboru 
Wicemarszałków i Członków Zarządu Województwa Pomorskiego stanowi załącznik nr 
15  do protokołu. Uchwała w sprawie wyboru Wicemarszałków i Członków Zarządu 
Województwa Pomorskiego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Pan Radny Jacek Bendykowski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
następujących punktów: 
 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.1 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego; 
druk nr 5; 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.2 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego; druk nr 6, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.3 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego; druk nr 7, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.4 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów 
Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 8, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.5 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego; 
druk nr 9, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.6 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 
Pomorskiego; druk nr 10,  

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.7 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku 
Województwa Pomorskiego; druk nr 11, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.8 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 12, 
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• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.9 przyjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 
Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 13. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.1 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 
30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą 
większości głosów i został przez radnych przyjęty. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.2 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
Wynik głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od 
głosu” – 0 radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego 
uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.3 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
Wynik głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od 
głosu” – 0 radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego 
uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.4 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku 
Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez 
radnych przyjęty. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.5 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” 
– 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
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Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą 
większości głosów i został przez radnych przyjęty. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.6 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik 
głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 
radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał 
wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.7 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik 
głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 
radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał 
wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.8 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 30 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości 
głosów i został przez radnych przyjęty. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku wprowadzenia 
do porządku obrad punktu 10.9 projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, 
„wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa 
Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 
 

Punkt 10 
Przyjęcie uchwał: 

 
10.1 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący 
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Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, 
„wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego, została 
przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
10.2 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Strategii Rozwoju i Polityki 
Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Strategii Rozwoju i Polityki 
Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 
0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku Województwa 
Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu. 
 
10.3 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Współpracy 
Mi ędzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Współpracy Międzyregionalnej i 
Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu. 
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 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej 
nansów Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, 
„przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu. 
 
10.4 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego 
przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów 
Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
10.5 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku 
Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu. 
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 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, 
„wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego, została 
przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
10.6 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Nauki, Edukacji, Kultury  
i Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu 
Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 27 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 
Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 28 do 
protokołu. 
 
10.7 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  
i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  
i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 29 do protokołu. 
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 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny w Sejmiku Województwa 
Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu. 
 
10.8 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do 
protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” 
– 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego, została przyjęta 
większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
10.9 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan 
Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa 
Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
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 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie powołania Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa 
Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, 
„przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
powołania Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził przerwę w obradach, podczas której 
odbyły się posiedzenia Komisji Sejmiku Województwa Pomorskiego rekomendujące 
Przewodniczących i Wiceprzewodniczących Komisji.  
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt wznowił obrady po przerwie. 
 
Pan Radny Jacek Bendykowski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
następujących punktów: 
 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.10 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa 
Pomorskiego; druk nr 14; 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.11 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej 
Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 15, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.12 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i 
Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 16, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.13 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i 
Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 17, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.14 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa 
Pomorskiego; druk nr 18, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.15 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku 
Województwa Pomorskiego; druk nr 19,  

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.16 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny 
Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 20, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.17 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Pomorskiego; druk nr 21, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.18 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa 
Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 22. 
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Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 
wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.10 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
Wynik głosowania: „za” – 29 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” 
– 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego 
uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.11 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 28 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych 
przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.12 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 27 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych 
przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.13 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów 
Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 29 radnych, 
„przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów 
Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i 
został przez radnych przyjęty. 

 
`Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.14 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
Wynik głosowania: „za” – 29 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” 
– 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
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Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego 
uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.15 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 29 radnych, „przeciw” – 0 radnych, 
„wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 
Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.16 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 27 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku 
Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych 
przyjęty. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 
wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.17 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik 
głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 
radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał 
wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 018 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 
0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 
Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został 
przez radnych przyjęty. 

 
10.10 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Bud Ŝetu  
i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji BudŜetu  
i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji BudŜetu  
i Finansów, która stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego, 
została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
10.11 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Strategii 
Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju 
i Polityki Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan 
Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Strategii Rozwoju i 
Polityki Przestrzennej, która stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki 
Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki 
Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 40 do protokołu. 
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10.12 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Współpracy 
Mi ędzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Współpracy 
Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan 
Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Współpracy 
Międzyregionalnej i Zagranicznej, która stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej  
i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej  
i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej  
i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 43 do protokołu. 
 
10.13 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa 
Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich, która stanowi załącznik nr 
45 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i 
Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
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Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” 
– 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów 
Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
10.14 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Ochrony 
Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Ochrony 
Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 47 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Ochrony 
Środowiska, która stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Pomorskiego, 
została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
10.15 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Nauki, 
Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, 
Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt 
– Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 50 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Nauki, Edukacji, 
Kultury i Sportu, która stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
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 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i 
Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu nsów 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i 
Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, 
„przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 
Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 52 do 
protokołu. 
 
10.16 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan 
Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rodziny, która stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i 
Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i 
Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, 
„przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny w Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 55 do protokołu. 
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10.17 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej, która 
stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego, została 
przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
10.18 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Samorządu 
Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Samorządu 
Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego 
przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Samorządu 
Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego, która stanowi załącznik nr 60 do 
protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i 
Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i 
Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i 
Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: 
„za” - 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 
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Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 
Sejmiku Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała 
stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
 
Pan Radny Jacek Bendykowski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
następujących punktów: 
 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.19 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Pomorskiego; druk nr 23; 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.20 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki 
Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 24, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.21 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i 
Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 25, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.22 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i 
Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 26, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.23 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu 
Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 28,  

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.24 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny 
Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 29, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.25 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Pomorskiego; druk nr 30, 

• wprowadzenie do porządku obrad punktu 10.26 przyjęcie uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i 
Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego; druk nr 31. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.19 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, 
„wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa 
Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.20 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 31 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
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Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych 
przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.21 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 31 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych 
przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.22 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 29 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości 
głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.23 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 29 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku 
Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych 
przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.24 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 27 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku 
Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych 
przyjęty. 
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Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.25 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
Wynik głosowania: „za” – 30 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” 
– 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego 
uzyskał wymaganą większości głosów i został przez radnych przyjęty. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 10.26 projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa 
Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 30 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.   

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa 
Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów 
i został przez radnych przyjęty. 
 
10.19 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Bud Ŝetu 
i Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji BudŜetu i 
Finansów Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 62 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji BudŜetu i 
Finansów, która stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 31 radnych, „przeciw” – 
0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Sejmiku Województwa 
Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 64 do 
protokołu. 
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10.20 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji 
Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii 
Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan 
Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Strategii Rozwoju i 
Polityki Przestrzennej, która stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki 
Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki 
Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki 
Przestrzennej Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 31 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju i Polityki Przestrzennej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 67 do protokołu. 
 
10.21 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji 
Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy 
Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan 
Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Współpracy 
Międzyregionalnej i Zagranicznej, która stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy 
Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i 
Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy 
Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik 
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głosowania: „za” - 31 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 
radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy Międzyregionalnej i Zagranicznej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 70 do protokołu. 
 
10.22 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji 
Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa 
Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich, która stanowi załącznik nr 
72 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
śywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
Wynik głosowania: „za” - 31 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” 
– 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki śywnościowej i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością 
głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
 
10.23 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, 
Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, 
Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan 
Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Nauki, Edukacji, 
Kultury i Sportu, która stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 
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 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i 
Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i 
Sportu Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 31 radnych, 
„przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 76 do protokołu. 
 
10.24 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji 
Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan 
Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rodziny, która stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i 
Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rodziny Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 29 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rodziny w Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi 
załącznik nr 79 do protokołu. 
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10.25 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Sejmiku Województwa Pomorskiego przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 80 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej, która 
stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. 
 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” - 29 radnych, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego o Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Pomorskiego, 
została przyjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 
 
10.26 Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji 
Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządu 
Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego 
przedstawił Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt przedstawił uchwałę Komisji Samorządu 
Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego, która stanowi załącznik nr 84 do 
protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
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Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i 
Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: 
„za” - 29 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa 
Publicznego Sejmiku Województwa Pomorskiego, została przyjęta większością głosów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 
 
Pan Łukasz Grzędzicki Dyrektor Kancelarii Sejmiku poinformował o t erminach 
Komisji, podczas których ma zostać zaopiniowany budŜet województwa na 2011 
rok.  
 
 

Punkt 11 
Pierwsze czytanie budŜetu województwa pomorskiego na 2011 rok. 

 
11.1 Omówienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Pomorskiego na lata 2011-2026 oraz głównych załoŜeń projektu 
budŜetu województwa pomorskiego na 2011 rok. 
 
Pan Marszałek Mieczysław Struk przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 
86 do protokołu. 
 
11.2 Dyskusja.  
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem budŜetu na 
2011 rok.  
 
Pan Radny Jerzy Barzowski – 
 
Panie Marszałku, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Kilka uwag Klubu PiS  
o projekcie budŜetu i nowym dokumencie, jakim jest  Wieloletnia Prognoza Finansowa. 
Gdyby mówić o budŜecie, o jego załoŜeniach pewnie akcenty by się inaczej rozłoŜyły, 
ale to jest zawsze ten sam problem. To jest zawsze, oświata, zdrowie etc. Trudno to 
kwestionować. Na Komisjach rzeczywiście będzie trochę czasu, Ŝeby parę argumentów 
przekazać. Ja chciałbym się skupić na nowym dokumencie, jakim jest WPF. Tak 
naprawdę trudno jest się do tego odnosić bardzo precyzyjnie. Miałem przyjemność 
słuchać wypowiedzi oceny tego dokumentu przez róŜnych Skarbników. Jest ona raczej 
krytyczna. I to wynika z faktu, Ŝe jeśli chodzi o wieloletnie prognozowanie budŜetu do 
Sejmiku ma się w taki sposób, Ŝe nasz bezpośredni udział w budŜecie jest około 4% 
własnych środków, a wszystkie inne prognozy wynikają z prognozy państwa. 
Prognozowanie przy tych składnikach, na których Państwo się opieracie rzeczywiście 
pochodzą z budŜetu państwa. Trudno będzie powiedzieć, jaka będzie wartość tego 
dokumentu. Natomiast teŜ chcę powiedzieć, Ŝe te prognozy mogą się okazać nierealne.  
Z tej prognozy wynika, Ŝe dochody naszego województwa będą spadać  do roku 2018  
i w tym roku osiągną 618 830 mln., czyli blisko 20% mniej niŜ obecnie. I od tego roku 
zakłada się wzrost. Trudno przecieŜ przewidzieć, co będzie. I jeszcze chciałbym wrócić 
uwagę na to, co Pan Marszałek wspomniał. ZadłuŜenie naszego województwa 
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niebezpiecznie rośnie. W 2011 roku ma wynieść 53% dochodów, a w 2011 było 48,63%. 
W 2014 roku ma osiągnąć 56,5%. Co wynika z tego spadku zadłuŜenia? Czy to oznacza, 
Ŝe po 2015, 2016 roku będziemy inwestować i nie będziemy juŜ sięgać po kredyty? Jest 
to dokument strategiczny. Dobrze by było, a tego tu nie ma, informować o zadłuŜeniach. 
W odniesieniu do art. 260 ustawy o finansach publicznych jest taki zapis, Ŝe wskaźnik 
wynikający z tej ustawy będzie przekroczony w 2012 roku. Dlaczego w 2012 roku ten 
wskaźnik będzie wyŜszy niŜ przewiduje ustawa? Niepokojący jest niski udział w podatku 
dochodowym. On w tym roku wynosi 37,5%, a w ubiegłym wynosił 41%. Plus jest taki, 
Ŝe zmniejszacie Państwo znacznie wydatki bieŜące. Jest znacząca poprawa 
wykorzystania środków budŜetu. Dziwna jest prognoza z opłat ???. ona w ubiegłym roku 
wynosiła 2,5 mln. W tym roku jest obniŜka o 900 tys.zł. z czego to wynika? I jeszcze na 
koniec cytat z tej uchwały „wzmoŜonej dyscyplinie wydatkowej polegające na redukcji 
wydatków o charakterze uznaniowym, a wiec nie wynikających z obowiązujących 
przepisów oraz zwiększenie efektywności gospodarowania środkami publicznymi,  
w szczególności w obszarach, które generują największe ???” Mam nadzieję, Ŝe jak 
będzie to kontrolował, to do tego skrupulatnie będzie się odnosił. ??? Przy konkursach, 
grantach i innych wydatkach, bo w takim tylko kontekście takie rzeczy mogą się dziać. 
??? 
 
Pan Radny Jacek Bendykowski –  
 
Mnie bardzo cieszy ze strony opozycji taki głos ostroŜnościowy i nie widać Ŝadnych 
postaw roszczeniowych.  
 
Pan Radny Lech śurek – 
 
Nie znalazłem. Mam nadzieję, Ŝe mi to umknęło – punkt dotyczący dofinansowania 
tramwajów wodnych. Czy przewidujemy czy odchodzimy od tego? 
 
Pan Marszałek Mieczysław Struk – 
 
Rzeczywiście gdyby Pan Radny chciał szukać, to nie znajdzie. A to dlatego, ąe nie ma 
inicjatywy ze strony organizatora tych przewozów. Jeśli będzie taka inicjatywy, to  
z rezerwy budŜetowej uruchomimy te środki.  
 
Pan Radny Przemysław Marchlewicz –  
 
Co to jest poŜyczka na rynku zagranicznym? Jaka była kwota w ubiegłych latach na 
zadania bieŜące – zarządzanie kryzysowe? Teraz jest milion złotych i nie wiem, czy jest 
to duŜo czy mało? I jakie było jej wykorzystanie? I analogicznie chciałbym się zapytać  
o odszkodowania za realizację inwestycji samorządu wojewódzkiego? Ile było w latach 
ubiegłych?  
 
Pan Marszałek Mieczysław Struk –  
 
My rzeczywiście, tak mi się wydaje, planujemy dość ostroŜnie poziom uzyskanych 
dochodów. Zwracał Pan uwagę, Ŝe my nie pokazujemy jaki jest spadek dochodów. Nie 
do końca jesteśmy w stanie przewidzieć wpływy z podatku dochodowego. Ja przypomnę, 
Ŝe w tym roku obowiązywała nowelizacja ustawy, która dała nam 0,75% mniejsze 
wpływy i ich tak naprawdę nie widzimy w naszym budŜecie. Co oznacza, Ŝe olbrzymi 
wpływ z PIT-u i z CIT-u mają regulacje krajowe, sytuacja gospodarcza z jednej strony,  
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a z drugiej strony były proponowane znaczące ??? Traktujemy tę sprawę dość ostroŜnie. 
MoŜe się pojawić w roku bieŜącym realna szansa, Ŝe nasze jednostki słuŜby zdrowia będą 
spłacać część swoich poŜyczek, a w związku z tym ta rezerwa, którą sobie musimy 
zapewnić na ewentualne spłaty po prostu będzie schodzić do naszego budŜetu i będziemy 
mogli decydować o nowych inwestycjach albo na wydatki bieŜące z tego typu 
oszczędności. JuŜ tak robiliśmy zwiększając poziom wydatków na drogi albo na słuŜbę 
zdrowia. My na liście projektów w Regionalnym Programie Operacyjnym w bieŜącym 
roku mamy kilka projektów naszych szpitali. Pojawiły się tego typu środki, a jeszcze była 
krajowa Rezerwa Wykonania, którą jeszcze moglibyśmy się posłuŜyć dla obsługi takich 
właśnie projektów. ??? Pytanie, które zadał Pan Przemek Marchlewicz. Wykupy  
i odszkodowania były niŜsze w minionych latach generalnie, ale my w związku  
z realizacją, chociaŜ systematycznie zwiększamy ??? w zaleŜności od inwestycji, które 
realizujemy od Zarządu Dróg Wojewódzkich, czyli wystarczy, Ŝe realizujemy jaką 
konkretną drogę. Ja bym chciał, Ŝeby to były drogi, którymi mi administrujemy, ale 
niestety jesteśmy zobligowani, Ŝeby ??? drogi wojewódzkie, które są w Zarządzie Miasta 
Gdańska, na przykład Świętokrzyska, czyli to jest problem, który nas obciąŜa, a my na to 
konkretnie nie mamy wpływu. W wyniku postępowania o udzielenie zezwolenia na 
realizację inwestycji tzw. ??? drogowej. To nie ma innego wyjścia, Ŝeby środki 
finansowe ????? Z samorządami na ogół dokonujemy porozumień. Niektóre samorządy 
tak się cieszą, Ŝe wykonujemy inwestycje, Ŝe darują nam ??? Na ogół są one 
przekazywane w formie darowizny samorządu województwa. Jest sporo przypadków 
takich darowizn. Dzisiaj dedykujemy tą kwotę na ulicę Świętokrzyską albo przypomnę 
mogą być drogi 211, 218 i tam zawsze mogą być konkretne wykupy, czy obwodnica 
Skórcza, pod którą grunty tez będą wymagać wykupienia.  
 
Pan Skarbnik Henryk Halmann  - 
 
Rezerwa kryzysowa. Jest to nowa pozycja. Ona się pojawiała w zeszłym roku i była to 
symboliczna kwota 20 tys.zł. W związku z powodziami, które były w tym roku weszły 
nowe regulacje prawne, które nakazują kaŜdej gminie tworzyć algorytmy, aby utworzyć 
rezerwę ustawową. To jest określony 1% wydatków pomniejszony o ???? Razem ten 
algorytm po wyliczeniu wynosi 2 mln.zł. Ona jest narzucona. I chcemy czy nie musimy 
ją tworzyć na zadanie kryzysowe. 1 mln. zł. mamy na zadania kryzysowe, a 1 mln. na 
zadania inwestycyjne. JeŜeli chodzi o poŜyczkę zagraniczną. JuŜ w poprzedniej kadencji 
uzyskaliśmy zgodę Sejmiku na zaciągniecie poŜyczki w Banku Rozwoju Europy  
w kwocie 250 mln.zł. z której korzystamy w poszczególnych latach. Ostatnia transza jest 
zaplanowana na 2011 rok i to wynika z podpisanej wcześniej  umowy i zaciągniecie tej 
poŜyczki. Spadek z opłat alkoholowych wynika z tego, Ŝe co dwa lata liczymy algorytm. 
Hurtownie alkoholowe odnawiają tą koncesje raz na dwa lata. Są określone opłaty  
koncesyjne i w jednym roku jest więcej, a drugim mniej. Stąd teŜ ta ruchoma kwota 
pomiędzy jednym a drugim rokiem budŜetowym.  
 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem budŜetu 
województwa pomorskiego na 2011 rok.  
 
Pan Radny Jacek Bendykowski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
punktu 11.3  
 

• projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Marszałka 
Województwa Pomorskiego; druk nr 32.  
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Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził glosowanie wniosku 
wprowadzenia do porządku obrad punktu 11.3 projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Marszałka Województwa Pomorskiego. Wynik głosowania: „za” – 25 
radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.  

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe wniosek dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
dla Marszałka Województwa Pomorskiego uzyskał wymaganą większości głosów i został 
przez radnych przyjęty. 

 
11.3 Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Marszałka 
Województwa Pomorskiego. 
 
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Marszałka Województwa 
Pomorskiego. Projekt uchwały przedstawia Pan Jan Kleinszmidt – Przewodniczący 
Sejmiku Województwa Pomorskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 87 do 
protokołu. 
 
 Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Marszałka Województwa Pomorskiego. 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Marszałka Województwa Pomorskiego. 

 
Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt zarządził głosowanie projektu uchwały w 

sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Marszałka Województwa Pomorskiego, wraz z 
wnioskiem o wykreślenie w §2 „z mocą od dnia ……. roku”. Wynik głosowania: „za” - 
24 radnych, „przeciw” – 1 radnych, „wstrzymało się od głosu” – 4 radnych. 

Pan Przewodniczący Jan Kleinszmidt stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia dla Marszałka Województwa Pomorskiego, została przyjęta 
większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 
11.4 dokonanie przez Przewodniczącego Sejmiku tematycznego podziału projektu 
budŜetu zgodnie z zakresem zadań odpowiadającym poszczególnym komisjom  
w celu zaopiniowania.  
 
Pismo dotyczące tematycznego podziału projektu budŜetu zgodnie z zakresem zadań 
odpowiadającym poszczególnym komisjom w celu zaopiniowania stanowi załącznik nr 
89 do protokołu. 
 

Punkt 12 
Wolne wnioski 

 
Radni nie zgłosili wolnych wniosków. 
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Punkt 13 

Zakończenie obrad 
 

Na tym Przewodniczący Sejmiku Województwa Pomorskiego p. Jan 
Kleinszmidt  zakończył obrady II sesji.  

 
 
 
 

Protokół  na podstawie  
zapisu cyfrowego sporządziła: 
Małgorzata Polakiewicz 
 
 
 
 
 
                                                                                                      Jan Kleinszmidt  
                                                                                                 Przewodniczący Sejmiku 

Województwa Pomorskiego 
 
 


